
ISLAYA 
          

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

          

                Ročenka KKS Islaya v Trnave za rok 2023 



2 
 

        OBSAH                                                                                                          
* Úvod ......................................................................................          3 
* Termíny schôdzí a akcií v roku 2023 ..................................          4 
* XXIII. Klubová výstava 2023 ................................................     5 - 6 
* Klubová opekačka 2023 ......................................................           7   
* Klubový výlet 2023 ..............................................................    8 - 11 
* XXIII. Jesenné stretnutie kaktusárov ................................. 12 -  13  
* Navštívili sme ......................................................................  14 -  17 
* Prenosná skalka ..................................................................         18 
* Pod súkvetím Agáve ............................................................         19 
* Termíny schôdzí a akcií na rok 2024 ..................................         20 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Hore:    Puna sebterranea ssp. variiflora  HUN 707 s miniatúrnym hnedým kvetom (1,5 cm) 
Dole:    Puna bonnieae inermis                                                            Foto a zbierka: Mário Snopka 

 

 

 

 

 
Ročenka Klubu kaktusárov 

a sukulentárov Islaya 
v Trnave 

za rok 2023 

 
http://islaya.eu 

    
   Redaktor:   
            Mário Snopka 

prdochovec@gmail.com 

   
 Grafická úprava:   
            Mário Snopka 
 
   Korektúra textov: 
                Juraj Ladáni   

 

 

 

 

 
Weingartia neumanniana 
      Foto a zbierka: Mário Snopka 

 
 
 
 
 

Na titulnej strane foto 

z klubovej výstavy  2023  

 Foto: Mário Snopka 

 



3 
 

 
Úvod  Mário Snopka 
Ďalší rok je za nami a klub krok za krokom plnil všetky 
úlohy, ktoré si predsavzal. V podstate sa všetko 
podarilo ako sme chceli. Takmer na každej schôdzi 
sme mali prednášku. Výstavu sme usporiadali vo 
vopred dohodnutom termíne. Na jej realizácii, 
službách a nakoniec aj jej likvidácii sa zúčastnil 
takmer plný počet našich členov. Výlet sa vydaril hoc 
s malými zmenami v jeho itinerári. V júli sme si 
dopriali prestávku v klubovej činnosti. Už tradične v 
druhý augustový týždeň sme mali klubovú opekačku 
spojenú s prehliadkou Blažejovej zbierky. Jesennú 
sezónu sme odštartovali schôdzou v Poľnohospo- 
dárskej škole, aby sme pripravili sálu na blížiace sa 
sympózium. V sobotu na sympózium prišlo  viac ako 
120 návštevníkov, čo je slušný počet na tak 

malý klub ako je ten náš. Najväčším ťahúňom bola 
burza. Žiaľ záujem o prednášky začína ustupovať. 
Budúcnosť sympózia si asi vyžiada isté zmeny v jeho 
programe. Verím, že sa to časom zase zlepší 
a o prednášky začne byť väčší záujem. No vidím, že 
nielen náš klub sa borí s týmto problémom. Koncom 
roka mávame už tradične prednášku ako rozlúčku 
s rokom. Tentokrát bola v podaní Paľa Behula o jeho 
prvej ceste za kaktusami do Chile. 
  Máme pripravený plán činnosti klubu na rok 2024 
a dúfame, že sa nám vydarí naplniť ho aspoň tak ako 
v roku 2023. 
  Príjemné čítanie vám želám za celý autorský 
kolektív. 

 

 
Pygmaeocereus bylesianus, Atico, 50 mnm, Peru                                                                                                   Foto a zbierka: Mário Snopka 
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Termíny schôdzí a akcií v roku 2023  Mário Snopka 
13. január – Novoročná schôdza s prednáškou o rode 
Austrocylindropuntia na náleziskách a v kultúre v 
podaní Mária Snopku a Róberta Cipára. 

 
Austrocylindropuntia floccosa       Foto a zbierka: Mário Snopka 

3. február - Členská schôdza s prednáškou Pavla 
Jesenského o návšteve zaujímavých zbierok na 
Slovensku a jeho ceste po USA. Tiež sme videli 
niekoľko zaujímavých záberov z jeho zbierky. 
3. marec - Hodnotiaca schôdza, zhodnotenie 
minulého roka a príprava na akcie v roku 2023. 
Pozreli sme si niekoľko fotografií zo zbierky Mária

 

Puna clavaroides                              Foto a zbierka:  Mário Snopka 

Snopku a rozdali semená po zosnulom Jirkovi 
Kolaříkovi. Zisťovali sme predbežný záujem účasti na 
klubovom výlete do Jihlavy a okolia, ktorý sa bude 
konať 9. - 10.6.2023. 
7. apríl - Prednášku nám spravil Róbert Cipár o 
návšteve Madridu a Botanickej záhrady v Madride. 
5. máj - Príprava na výstavu a výlet.  
25.-27. máj – Klubová výstava kaktusov a 
sukulentov. 
2. jún – Zhodnotenie výstavy a príprava na výlet. 
Prednášku nám pripravil Rodolf Ježík o Botanických 
záhradách v Španielsku z rôznych pohľadov.      
9.-10. jún - Klubový výlet do Jihlavy a okolia. 
11. august - Opekačka v Cíferi.  
8. september - V poľnohospodárskej škole, na ulici 
Zavarská 9. Príprava miestnosti na sympózium.  
9. september- Sympózium Jesenné stretnutie 
kaktusárov v Trnave. 
6. október – Zhodnotenie sympózia. Pozreli sme si 
niekoľko obrázkov z BZ v Rige v podaní Mária 
Snopku. 
3. november - Členská schôdza – prednáška Jána 
Rožiča o stapeliovitých sukulentoch. 
1. december - Mikulášska schôdza s tombolou.  
29. december - Koncoročná prednáška v podaní 
Pavla Behula Copiapoa postrehy a zaujímavosti. 
Navštívili nás aj kolegovia s novozámockého klubu. 
Pochutnali sme si aj tento rok na silvestrovskej 
kapustnici. 
 

 
Plná sála pri prednáške                               Foto: Tomáš Kramarič 
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XXIII. Klubová výstava 2023  Pavol Jesenský 
Aj tento rok v dňoch 25. -27. mája sa nám podarilo 
usporiadať XXIII. Výstavu kaktusov a sukulentov  
v Trnavskom osvetovom stredisku na ulici  Mikuláša 
Schneidera Trnavského. Je to asi najväčší sviatok pre 
kaktusára, kedy sa môže pochváliť tým, čo je jeho 
srdcovkou. Výstav mám za sebou už niekoľko 
desiatok a to nielen v Trnave, ale aj v Piešťanoch, 
v Novom Meste nad Váhom, takže viem a mám už 
s čím porovnávať. Každá je v niečom iná a to je na 
tom najkrajšie . 
   Keď sa hovorí, že Praha je stovežatá, i Trnava má 
svoj prívlastok Malý Rím, v ktorom je 13 kostolov.  
Jedenásť rímskokatolíckych, jeden evanjelický, jeden 
pravoslávny a jedna synagóga. 
  Posledné roky sa nám podarilo získať výstavné 
plochy priamo uprostred tejto symbolickej nádhery 
pod holou oblohou. A tu vynikajú naše exponáty. 
  Nádvorie je také veľké, že stovky a stovky kaktusov 
sa tam stratia. Keďže sme už skúsení kaktusári 
a každý prinesie toľko, koľko stačí naložiť, nakoniec 
je z toho  pastva nie len pre dušu, ale i pre oko. 
Máme i to šťastie, že počas výstav je väčšinou pekné 
počasie ako v ich domovine. A to im vyhovuje. Ale 
niekedy aj priveľa slnka škodí. 
  Prípravy sú už pre nás rutinnou záležitosťou. Všetci 
už zväčša vieme, čo treba robiť a keď nie, opýtame sa 
šéfa. Veď „Ducháček“, teda Blažej, to zariadi. 
Nakoniec je všetko prichystané a hotové, ešte 
drobné natočenie, vyčesanie vaty, nabrúsenie  

ostňov a ofúknutie opuncií. Dali sme si záležať 
a vystavili sme aj pár smradľaviek, nech to má nielen 
dušu. Ráno nás prekvapilo, že už pred otvorením 
tam čakalo veľa ľudí. Teší nás ich záujem 
a nedočkavosť. Keďže obchodu mám vyše hlavy, 
pasoval som  sa na výstave do funkcie radcu 
a pozorovateľa. Je zábavne pozorovať, aké priority 
majú niektorí návštevníci. Darmo sa nehovorí, že 
“jeden má rad dolky a druhý holky“. Ako každý 
z klubu, tak i ja som  rád poradil, čo som vedel. A čo 
som nevedel, poradil internetový vyhľadávač 
google, ten všetko vie. Tešilo ma, že o kaktusy ako 
i o sukulenty bol veľký záujem najmä u mladých žien 
a detí. Preto páni – manželia, partneri, otcovia - radi 
vytiahli peňaženky a nezjednávali ako babky na trhu. 
Boli tam najmä takí, čo už vlastnia nejaké kaktusy a tí 
boli celkom znalí. Radi rozprávali o svojich 
úspechoch, o rastlinách ktoré už majú, čo im už 
kvitlo a ako prirastajú na veľkosti. Iskrili im oči, keď 
o tom hovorili. Účasť bola slušná, čomu sme sa tešili, 
ale vždy je čo zlepšovať a poučiť sa. Uvítali sme 
i návštevy z rôznych klubov a miest blízkych 
i ďalekých. Mali sme i čas prebrať klubové záležitosti 
a dať si dobrý obed. 
  Už teraz sa tešíme na ďalšiu výstavu a sme 
v očakávaní,  čo nové prinesie nám členom klubu 
a čím prekvapí jej návštevníkov. 

 
Pohľad na výstavu + Echynocereus dubius.   Nasledujú ďalšie pohľady na expozíciu                                                         Foto: Mário Snopka 
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XXIII. Klubová výstava 2023  pokračovanie 
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Klubová opekačka 2023  Mário Snopka 
Aj tento rok 11. augusta sme sa zišli u nášho 
predsedu Blažeja v jeho zbierke v Cíferi. Minulý rok 
sme varili guláš, ale teraz sme sa dohodli opekať 
klobásy a mäso. Priebežne sme sa rozprávali a jedli, 
zároveň prezerali zbierku. Blažejova zbierka sa stále 
rozrastá a tak je každý rok čo to nové obzerať. 
Možno aj trošku závidieť, ale aj porovnávať ako to 
máme vo vlastnej zbierke a ako to rastie u neho.  

Počasie nám vyšlo a tak nám klobásy aj debata nad 
rastlinami chutili. 
  Musím skonštatovať, že táto akcia sa usporadúva už 
pekných pár rokov a stále sa človek na ňu teší. Nie je 
to len o kaktusoch a jedle. Ale o tom, porozprávať sa 
o rôznych témach, zasmiať sa, zaspomínať ... 
Už teraz sa teším na budúci rok a verím, že nielen ja.  

 

 
Skalka u Blažeja pred skleníkmi                                                                                                                                                       Foto: Juraj Ladáni 
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Klubový výlet 2023  Mário Snopka 
Klubový výlet sme naplánovali na 9.-10.6.2023 do 
Jihlavy a okolia. Dohodli sme si 7 zbierok. Prvý deň 
sme navštívili 5 zbierok a druhý 2. Ubytovanie sa 
nám ušlo už len v ubytovni na Slunci, len asi 300 m 
od piatej zbierky.  
  Objednali sme si malý autobus zo šoférom. Odchod 
z Trnavy bol o 6. h. ráno, lebo sme mali pred sebou 
240 km do prvej zbierky. Prihlásilo sa nás 12, ktorí 
išli autobusom a ďalší dvaja išli spolu autom, lebo sa 
hneď prvý deň vrátili domov. Spolu sme sa stretli 
v prvej zbierke u p. Kubáta. Vlastne tam nás už naši 
dvaja kolegovia čakali. Pán Kubát má veľký skleník 
s množstvom starších rastlín. Zbierka je rozmanitá, 
nie je výhradne zameraná na nejakú oblasť. 
Samozrejme má aj množstvo semenáčikov, ktoré sú 
na predaj. Za skleníkom má ešte pareniská a nejaké 
rastliny na stoloch, ktoré boli tiež na predaj. Asi 
najviac sa nakúpilo pachypodií, ktoré boli naozaj 
pekné. Pán Kubát nás pohostil a postupne sme sa 
pobrali ďalej. 24 km odtiaľ sme navštívili zbierku p. 
Štoreka. Už od cesty bolo jasné, že sme tu správne. 

 

 
Zbierka p. Kubáta                                                  Foto: Mário Snopka 

Na okne domu bolo množstvo kaktusov. Po vstupe 
sme videli veľké klietky s prepeličkami. V záhrade 
menší skleník pristavený k peknej záhradnej chate. 
No všade okolo nás po celej záhrade boli kaktusy. 
Zbierka síce menšia, ale kaktusy veľmi pekné. Aj tu sa 
dalo čo to kúpiť a za veľmi príjemné ceny. Pán Štorek 
nás tiež pohostil a podebatovali sme aj o tej 
zaujímavej chate. Išli sme ďalej, ale najprv na obed. 

 

 
2x zbierka p. Štoreka                                              Foto: Mário Snopka 

Ďalšiu zástavku sme mali naplánovanú u pána 
Syrovátka v Dačiciach. Zastavili sme pred domom 
s veľkou bránou. Po chvíli prišiel pán Syrovátka 
a zaviedol nás do skleníka. Skleník bol plný pekných 
kaktusov, prevažne z rodov Gymnocalycium, 
Astrophytum a Mammilaria. Samozrejme našlo sa aj 
množstvo iných rodov. Upútali nás najmä poriadne 
vytŕnené Gymnocalycium armatum s rôznofarebným 
otŕnením. Keďže po chvíli začalo vonku poriadne 
pršať, tak sme sa všetci natlačili do skleníka a pustili 
do debaty s pánom majiteľom. V skleníku bolo aj 
množstvo semenáčikov. 
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Klubový výlet 2023  pokračovanie 
Pred skleníkom pareniská plné menších 
kaktusov a to nielen zo spomínaných rodov. 

 

 
Zbierka p. Syrovátku                                             Foto: Mário Snopka 

Ďalšia zbierka Dokulilovcov bola asi o 40 km ďalej. 
S Dokulilovcami sa poznáme už dlho, chodievajú aj 
k nám do Trnavy na sympózium. Počasie síce nebolo  

najlepšie. Pršalo s malými prestávkami. Zbierka 
kaktusov bola veľmi zaujímavá, aj množstvo druhov 
na predaj. No zaujala nás záhrada, ktorá mala rôzne 
upravené časti s rôznymi druhmi rastlín. Taktiež 
pohostenie bolo výborné, pochutili sme si na 
rôznych druhoch klobásy. Každý si odtiaľto niečo 
odnášal. Na záver sme si spravili spoločnú fotku. 

 

 
  
  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

Prehliadanie rastlín u Dokulilovcov pod dáždnikom,   hore: zábery zo skalky a časti zbierky                                           Foto: Mário Snopka 
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Klubový výlet 2023  pokračovanie 
Od Dokulilovcov sme išli do Jihlavy, kde sme mali 
vybavené ubytovanie. Keď sme dorazili na miesto, 
chvíľu sme museli čakať na pani správkyňu, aby nám 
prišla otvoriť. Hneď pred ubytovňou nás zaujala 
električka na garáži pri dome. Vyfotiť sme si ju 
museli viacerí. Takáto rarita sa len tak bežne nevidí.   

 
Ubytovali sme sa. Blažej ešte stihol vybavil návštevu 
u pána Škorpíka. Býval neďaleko ubytovne. Prijal 
nás. A tak po chvíli chôdze sme sa ocitli v menšej ale 
pekne usporiadanej zbierke v polykarbonátovom 

 

 
Dva zábery zo zbierky p. Škorpíka                Foto: Mário Snopka 

skleníku. Chvíľu sme sa porozprávali, popozerali 
rastliny a keďže deň sa už chýlil ku koncu, pobrali sme 
sa. Niektorí už na ubytovňu a niektorí ešte do 
reštaurácie osviežiť sa nejakým pivkom. 
V sobotu ráno opúšťame ubytovňu pred 9. h. Po 14 
km jazdy sme v zbierke pána Navrátila. Je to veľmi 
milý a usmievavý pán. Veľmi dobre sa s ním 
debatovalo nielen o kaktusoch. Zbierka bola naozaj 
zaujímavá a plná pekných kaktusov. Mňa zaujali 
dobre vytŕnené ferokaktusy a množstvo cereusov.  

 
Chvíľu sme si posedeli na záhrade, niektorí si dali 
občerstvenie v podobe piva alebo nealka.  

 
Dva zábery u p. Navrátila                                      Foto: Mário Snopka 
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Klubový výlet 2023  pokračovanie 
Do poslednej zbierky sa tešili hlavne pestovatelia 
sukulentov. U pána Jiřího Jandu v Pávove niektorí 
z nás už pár krát boli. Bol to milý a zábavný človek. 
K tomu mal cit pre pestovanie sukulentov. Zistil som, 
že nielen sukulentov, ale aj v záhrade boli zaujímavé 
a netradičné rastliny. Pán Janda množil rôzne 
sukulenty a tak bolo z čoho vyberať. 

 

 
Dva zábery zo zbierky p. Jandu                            Foto: Mário Snopka 

Po prehliadke zbierky a menších nákupoch sme sa 

pobrali k autobusu a smer Trnava. Do Trnavy to je 
230 km. Rozhodli sme sa, že sa zastavíme ešte v Brne 
na výstave kaktusov a doplníme, čo nás ešte zaujme. 
Tiež tam bude príležitosť naobedovať sa. 

 

 
Dva zábery z výstavy v Brne                                 Foto: Mário Snopka 

Aj tak sme prišli domov vo veľmi rozumnom čase, 
takže sme mali ešte čas aj poukladať svoje nové 
prírastky do zbierky. S radosťou konštatujem, že 
výlet sa vydaril a verím, že boli všetci spokojní.  
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XXIII. Jesenné stretnutie kaktusárov  Blažej Strašifták 
Tento rok sa trnavské sympózium uskutočnilo až 
9.9.2023 a tradičný termín sympózia v  prvú 
septembrovú sobotu sme opäť nedodržali. Mrzí nás 
to, lebo fixné termíny sme sa snažili presadiť na 
všetkých jednaniach kaktusárskych klubov. 
  Jesenné stretnutie však robíme v škole a keď 
školský rok začína v pondelok, v nedeľu by nemal kto 
pripraviť aulu na slávnostné zahájenie. 
  Termín sme dohodli s vedením školy ako vždy už 
koncom minulého roka a tak sme mohli dátum 
konania dať  do prvého čísla Kaktusov a uverejniť na 
našej stránke Islaya.eu, aj na Facebooku. Každý, kto 
mal záujem k nám prísť, mohol si to naplánovať 
s dostatočným predstihom. 
  Hlavnou časťou sympózia boli vždy prednášky 
a preto sme sa snažili pripraviť zaujímavé témy 
a dobrých lektorov. Na septembrovú akciu sa nám 
podarilo dohodnúť tri prednášky. Prvú mal Roman 
Štarha, uznávaný odborník na Aloe. Veľakrát 
navštívil Afriku, kde fotografoval a sledoval v akých 
podmienkach tieto rastliny rastú. Z jednej z jeho 
ciest, tento raz z Tanzánie, bola aj jeho prednáška.  
  Druhú prednášku nám urobil Róbert Slávik z jeho 
cesty po lokalitách kaktusov v Mexiku z minulého 
roka. Mexiko je bohaté rozmanitosťou druhov 
kaktusov a prednášky bývajú veľmi zaujímavé. 
Robova nebola výnimkou. 
  Tretiu prednášku o pestovaní sukulentov sme 
dohodli s našim priateľom Ivanom Behulom. 
Prezentácia bola z jeho bohatých skúseností 
s pestovaním týchto krásnych rastlín. Ivan mal 
takúto prednášku vlani a aj vďaka dobrým ohlasom 
sme sa dohodli na tohtoročnej, kde predstavil 
pestovanie ďalších sukulentov.  

 Pekné, slnečné počasie nám umožnilo urobiť burzu 
vonku, čo máme všetci najradšej. Je to výhoda aj 
kvôli súčasne prebiehajúcim prednáškam. Pri 
nepriaznivom počasí musíme umiestniť predaj do 
prednáškovej sály. Predajcov a kupujúcich sa nikdy 
nepodarí umravniť natoľko, aby prednášky nerušili. 
Burzu a prednášky navštívilo 123 návštevníkov a 27 
pestovateľov ponúkalo svoje prebytky rastlín. 
  Po každom sympóziu si na klubovom stretnutí 
vyhodnocujeme toto podujatie a hľadáme možnosti, 
ako reagovať na aktuálnu situáciu. Jesenné 
stretnutie kaktusárov v Trnave sa pre návštevníkov 
vždy snažíme urobiť čo najzaujímavejšie. 
  Na nízku návštevnosť sympózia sa zatiaľ sťažovať 
nemôžeme, no o prednáškach sa to však už povedať 
nedá. Na prvej prednáške je návštevnosť primeraná 
a záujem je relatívne veľký. Zdá sa však, že 
návštevníci skôr prídu na burzu a keď už tam sú, 
pozrú si aj prednášky. Keď si však nakúpia rastliny, 
väčšinou už o ďalšie prednášky záujem nemajú 
a odídu. Keď máme tri prednášky, čo bolo posledné 
roky štandardom, na poslednej, poobede zostalo 
menej ako dvadsať ľudí. Plánujeme urobiť isté 
zmeny, ktoré by boli reakciou na vývoj nášho 
podujatia. 
  Tohtoročné sympózium sa nám vydarilo 
a návštevníci boli spokojní. Chcem poďakovať 
všetkým kolegom, ktorí pomáhali pri organizovaní 
a príprave, ale tiež aj všetkým predajcom 
a návštevníkom, že svojou účasťou podporili našu 
činnosť.  
 
      Prednášatelia Roman Štarha, Róbert Slávik a Ivan Behul    
                                                                               Foto: Mário Snopka 
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XXIII. Jesenné stretnutie kaktusárov  Jakub Chvaštula 
Vážení čitatelia, 
dostal som otázku, že ako som vnímal sympózium, 
tak sa teda so svojim názorom s Vami podelím. 
Toto bolo moje 3. trnavské sympózium (‘19,‘22,’23), 
čo som navštívil. Prišiel som ráno medzi prvými a 
samozrejme, ako prvé som zmapoval, čo je 
v ponuke. Potešilo ma, že výber bol celkom 
rôznorodý – od kaktusov, sukulentov a skalničiek až 
po cibuľoviny a rôzne africké, či iné exotické rastliny. 
Na burzu rastlín prišlo množstvo ľudí, ale je škoda, že 
sa len málo z nich zastavilo aj na prednášky, najmä 

na poslednú, kde bola, tak ako aj po minulé roky, 
približne polovičná účasť. Každá z troch prednášok 
bola z inej oblasti a väčšie zastúpenie fotografií 
fauny (tanzánskych škorpiónov a pavúkov) bolo pre 
mňa príjemným prekvapením. 
Myslím, že to bola výborná akcia – mala dobrú pro-
pagáciu, prednášky, predajcov, bufet a samozrejme 
obohacujúce debaty so známymi alebo aj 
neznámymi kolegami, ktoré sú na nezaplatenie. 
Dúfam, že počet návštevníkov JSK v Trnave bude rásť 
a teším sa na ďalšie stretnutie s Vami. 

 

 

 

  

Fotografie z burzy a debaty medzi kaktusármi                                                                                                                         Foto: Mário Snopka 
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Navštívili sme  Ján Rožič 
 Zamykání sezony Chrudim / Pardubice 22. – 30.9. 
2023.  
Ako každý rok sme sa vydali do Česka na ukončenie 
kaktusovej sezóny, ktorá sa konáva v Chrudimi. 
Pretože sa prerábala budova Transporty v Chrudimi, 
kde sa každý rok konala burza, muselo sa podujatie 
presťahovať do Pardubíc do budovy Ideonu. Ale 
prednášky sa konali v mestskom kine v Chrudimi ako 
každý rok. 
  Najprv sme sa išli ubytovať do Chrudimi a odtiaľ 
pozrieť do zbierky Michala Slobodu v Pardubiciach. 
Má veľké množstvo kaktusov aj sukulentov a veľmi 
priaznivé ceny predajných druhov. Boli sme tam aj 
minulý rok a môžem len odporučiť, je tam čo vidieť.  

 Kto ľúbi pivo, k dispozícii je pípa, každý návštevník si 
čapuje sám. Odtiaľ sme sa pobrali späť do Chrudimi, 
do zbierky rodiny Pavlíčkových. Tam sme sa stretli 
s kamarátmi a inými kaktusármi. Príjemne sme si 
podebatovali a pobrali sa do blízkej reštaurácie, kde 
sa zišlo množstvo kaktusárov. Tak debaty 
pokračovali do noci. Druhý deň nás už čakala burza. 
Z môjho pohľadu dopadla dobre, bolo tam veľa ľudí. 
Predajcovia a aj návštevníci si určite prišli na svoje. 
Na prednáškach sme neboli. Ale vieme, že tento rok 
dostal ocenenie ‘Zlatý Alberto‘ slovenský kaktusár, 
všetkým známy Roman Staník. Dúfam, že aj budúci 
rok sa zúčastníme tohto podujatia. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dva zábery zo zbierky Michala Slobodu                                                                                                                                              Foto: Ján Rožič 

  

Odovzdanie ocenenia Romanovi Staníkovi                        Sála pred prednáškami sa pekne zapĺňala                                  Foto: Radek Čech 
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Navštívili sme  Mário Snopka 
 Prodejní výstava sukulentov v Brne 8. - 15.9. 2023. 
                                                                     
Tejto výstavy som sa chcel zúčastniť aj minulý rok, 
ale nevyšlo mi to. Ale tento rok som si spravil výlet 
s manželkou na wellness do Brna s návštevou dcéry 
a k tomu návšteva tejto predajnej výstavy. Vopred 
som sa dohodol s Pavlom Hanáčkom, že sa tam 
stretneme a chvíľočku porozprávame. Zároveň som 
si s Pavlom dohodol, že mi prinesie nejaké rastliny, 
ktoré nebudú v predaji.  
  Výstavu som navštívil posledný deň, teda 15.9.2023 
doobeda. Ihneď po vstupe som si všimol zaujímavé 
okolité záhony Botanickej záhrady, tak samozrejme 
aj prehliadka záhrady bude. Výstava prebiehala na 
zaujímavých stoloch pred skleníkmi. Stoly sú 
osemuholníkové a v strede vyvýšené. To dávalo 
možnosť prezerania z každej strany. Takže na menšej 
ploche mohlo byť situovaných väčšie množstvo 
rastlín. Toto rozloženie sa mi páčilo a aj sukulenty 
boli pekne zakomponované a obsypané rôznymi  

druhmi materiálu. Prezentované boli rôzne druhy 
sukulentov ako stapeliovité, Euphorbie, Adenium, 
Aloe, Hawortia, Conophytum, Lithops a množstvo 
ďalších. Zaujímavým doplnkom boli dve veľké tabule 
s popismi a obrázkami z prírody: sukulenty Sokotry 
a Východnej Afriky. Výstava síce menšia, ale druhy, 
ktoré tam boli vystavené, boli veľmi zaujímavé aj pre 
odborníkov. Po prezretí výstavy som si pozrel ešte 
skleníky, i keď priamo sukulentný bol v tej dobe 
v rekonštrukcii. No vo vnútri centrálneho bolo 
vystavených niekoľko starších Adenium v kvete. Po 
prezretí skleníkov som sa pobral do predajnej časti, 
kde som sa stretol s Pavlom Hanáčkom. Chvíľu sme 
sa rozprávali o stapeliovitých a prebral som si od 
neho pár dohodnutých rastliniek. Keď som sa s ním 
rozlúčil, šiel som si s manželkou pozrieť ešte časť 
botanickej záhrady s rôznymi druhmi výsadby. Pre 
mňa to bol príjemne strávený deň. V tejto botanickej 
záhrade som nebol už veľa rokov. Tak dúfam, že sa 
tam dostanem aj o rok. 

 

Pohľad na jeden zo štyroch výstavných stolov                                                                                                                           Foto: Mário Snopka 
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Navštívili sme  Mário Snopka 
 Spotkanie milošnikóv kaktusów Ustroň - Jaszoviec 
28. - 30.4.2023.     
Sympózia v Poľsku som sa zúčastnil asi tretí alebo 
štvrtý krát. S niektorými kaktusármi z Poľska som 
v kontakte po celý rok formou facebookového chatu, 
emailu ale aj telefonicky. Rozumiem si s nimi a keď 
sa dohodneme viacerí, tak nie je dôvod prečo tam 
nezavítať. Toto podujatie navštevujú kaktusári zo 
Slovenska, Čiech a Poľska. Takže jazyková bariéra je 
zanedbateľná. Stretáva sa tam množstvo známych 
kaktusárov a tak o debaty nikdy nie je núdza. 
Osobne som bol dohodnutý s niektorými českými  

a poľskými kaktusármi na stretnutie. Burza, ktorá 
predchádza prednáškam, nie je veľmi veľká, ale dajú 
sa tam objaviť zaujímavé druhy a tak obohatiť svoju 
zbierku. Osobne som sa tešil aj na prednášky 
a hlavne na prednášku v podaní Grzegorza 
Matuszewskeho o menej známych alebo novo 
objavených druhoch v Chile. Prednáška bola veľmi 
zaujímavá, tak ako aj ostatné. No nevidel som úplne 
všetky.  Predsa len je to dosť kilometrov domov. Tak 
sme sa pobrali skôr v pre nás vhodnom čase, aby sme 
boli doma ešte pred večerom. Podujatie bolo 
zaujímavé. Ak sa bude dať, prídem aj na budúci rok.          

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hore: Účastníci podujatia, dole:  Burza a debaty v plnom prúde                                                                                         Foto: František Frýdl 
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Navštívili sme  Mário Snopka 
 Ladislav Fábián každoročne organizuje stretnutie 
priateľov kaktusárov vo svojej zbierke v  Dvoroch nad 
Žitavou. Tento rok to bolo 26. augusta. Štyria 
členovia z nášho klubu sme sa tohto stretnutia 
zúčastnili. Ja osobne sem nechodím každý rok, ale 
nebol som tu ani prvý krát. Laci je milý a príjemný 
človek. Je skúsený dlhoročný pestovateľ, o čom 
svedčí jeho veľká zbierka. Hneď po príchode sme sa 
privítali aj s ďalšími kaktusármi z rôznych kútov 
Slovenska. Prezreli sme si zbierku v skleníku na 
streche a pokračovali v skleníkoch v záhrade a na 
terase. Tiež pareniská v okolí domu. Myslím, že 
každý si tu dokáže nájsť nejakú zaujímavú rastlinku.  

Po prehliadke sme sa usadili pred domom na 
pripravených laviciach a stoloch a pustili sa do 
debaty. Bolo to veľmi príjemné, i keď slnko pražilo. 
Ponúkli nám domáci guláš, čo sme samozrejme 
neodmietli. Taktiež nám ponúkli malú fľaštičku čili 
s upozornením na menšie množstvo. Podaktorí to 
mierne prehnali a guláš  bol trošku ostrejší, teda 
nielen trošku. Pokračovali sme vo výbornej debate. 
Postupne prichádzali ďalší kaktusári, s ktorými bola 
debata ešte vzrušujúcejšia. Po niekoľkých príjemne 
prežitých hodinách bol čas rozlúčiť sa. Odchádzali 
sme domov s pocitom príjemne stráveného dňa. 
Laci, ďakujeme. 

 

  

Hore: Posedenie pred skleníkmi  Dole: Pohľad do jedného zo skleníkov Ladislava                                                             Foto: Mário Snopka 
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Prenosná skalka  Mário Snopka 
 Vždy som chcel mať kaktusovú skalku. Keďže som 
mal každú záhradu len v prenájme, tak som sa do 
nejakých väčších projektov nechcel púšťať. Tak som 
premýšľal spraviť si skalku v menšom. V pivnici som 
našiel starú žardiniéru. Bola dosť veľká, ale aj 
poriadne ťažká. Mala jen jednu chybu, žiadne 
odtokové otvory. Tak som musel otvory vyvŕtať. 
Myšlienka dobrá, neviem z čoho to vyrobili, ale 
nielen že steny boli veľmi hrubé, ale aj neskutočne 
tvrdé. Dosť dlho mi trvalo prevŕtať dva dosť veľké 
otvory na odtok vody. Žardiniéra bola hlboká asi 30 
cm a tak som musel na spodok dať asi 10 cm hrubú 
drenáž z väčších kameňov. Na to som vysypal 
pemzu. Nič iné, len som tam pre efekt pridal pár 
veľkých lávových kameňov. Pemza je až po okraj. 
Potom som si pripravil kaktusy, ktoré tam chcem 
zasadiť. Rozmiestnil som ich na povrchu ešte zasade-
né v kvetináčoch, ako by to vyzeralo. Pár krát som ich 
popresúval, až nakoniec som sa rozhodol, ktorý kde 

bude mať svoje miesto. Postupne som ich zasadil do 
pemzy. Nepridával som žiaden iný substrát, kvôli 
tomu, aby sa tam zdržovalo čo najmenej vody 
a zároveň boli korene prevzdušnené. Keď budú 
dobre prevzdušnené a bude tam minimum substrátu 
nemali by sa tam vytvárať plesne a iné patogény. 
Zároveň je takáto skalka celoročne prenosná. Hoci 
i keď je dosť ťažká, dá sa v pohode podľa potreby 
premiestňovať. Skalka sa mi osvedčila a takto je pod 
voľným nebom už 4 roky, celoročne bez krytu. Nikdy 
ju neschovávam ani nezakrývam, ale ani nepolievam. 
Žije si svojim životom. Samozrejme, pre takúto 
skalku je potrebné vybrať vhodné rastliny, u ktorých 
je predpoklad, že by to mali prežiť. Ja som si vybral 
Coryphantha vivipara, Neobesseya misouriensis, 
Echinocereus baylei, Echinocereus reichenbachii, ale 
aj niekoľko foriem Pterocactus ficherii  a iné. No 
určite by sa dali použiť aj iné druhy Severnej a južnej 
Ameriky. 

 

                                                                            Porovnanie prenosnej skalky v lete a v zime                                 Foto: Mário Snopka 
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Pod súkvetím Agáve  Mário Snopka 
Keď Dano Pokšiva zverejnil, že mu ide kvitnúť 
v záhrade v Trnave, zaujalo ma to. Nie každý deň 
človek vidí u nás kvitnúť tieto sukulenty. Po určitom 
čase napísal do klubového chatu v Messengeri, že to 
už vypuklo a či si niekto nechce dať pivko pod týmto 
obrím kvetom. Neváhal som a hneď som sa s Danom 
dohodol. Prišiel som k nemu, zaparkoval bicykel, 
hneď vedľa veľkých opuncií, ktoré ma vítali hneď pri 
vchode. Už som sa tešil aj na prehliadku zbierky.  

Dano ma zaviedol do záhrady, prezrel som si skleník 
a skalku. Posadili sme sa priamo pod kvitnúcu Agáve 
a rozprávali o kaktusoch a aj o tom ako sa chystala 
Agáve do kvetu. Bolo zaujímavé, že čím bol stvol 
kvetu vyšší, museli ho postupne upevňovať, aby sa 
nezlomil. Stvol bol naozaj monumentálny. Váha 
celého stvolu musela byť slušná. No opretie o plot 
mu asi pomohlo. Počasie nám prialo, aj debata bola 
výborná. Škoda, že sa tam nezišli viacerí. 

 

Takéto pozvanie som si nemohol nechať ujsť                                                                                                        Všetky 3 foto: Mário Snopka 
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Termíny schôdzí a akcií na rok 2024  Mário Snopka 
Rok 2023 sa nám vydaril. Treba veriť, že rok 2024 bude minimálne taký dobrý a úspešný ako ten 

predchádzajúci. Samozrejme sa o to musíme pričiniť všetci členovia. Schôdze budú vždy prvý piatok 

v mesiaci, ako sme zvyknutí, i keď môžu byť výnimky. 

 

12.1. Prvá schôdza v tomto roku s prednáškou Juraja Nemčeka o jeho ceste po Chile koncom roku 2023. 

          Pozor !!! Je to druhý piatok v mesiaci. 

2.2.  Členská schôdza, prednáška v jednaní. 

1.3.  Hodnotiaca schôdza. 

5.4.  Členská schôdza, prednáška v jednaní. 

3.5.  Členská schôdza, príprava na klubovú výstavu a výlet. 

24.-25.5.  Klubová výstava kaktusov a sukulentov. 

7.6.  Zhodnotenie výstavy a príprava na výlet 

9.8.  Klubová opekačka, tradične v zbierke Blažeja Strašiftáka v Cíferi. Termín sa môže ešte upraviť. 

6.9.  Schôdza v budove Poľnohospodárskej školy, kvôli príprave sály na sympózium, účasť nutná. 

7.9.  XXIV. Jesenné stretnutie kaktusárov v Trnave. V poľnohospodárskej škole na ulici Zavarská 9. 

4.10.  Členská schôdza a zhodnotenie sympózia, prednáška v jednaní. 

5.11.  Členská schôdza, prednáška v jednaní. 

6.12.  Mikulášska schôdza s tombolou. 

27.12. Tradičná koncoročná prednáška, asi aj s kapustnicou. Prednáška v jednaní. 

 

Maihueniopsis glomerata                                                                                                                                            Foto a zbierka: Mário Snopka 


